
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU ZDRAVOTNĚ 
SOCIÁLNÍ FAKULTY JIHOČESKÉ UNIVERZITY V ČESKÝCH 

BUDĚJOVICÍCH ZE DNE 28.11.2011 
 
Přítomní členové (bez titulů): V. Šnorek, S. Bártlová, A. Hudáčková, O. Doskočil, P. 
Zimmelová, L. Kozlová, L. Martínek, P. Scholz, V. Veisová, L. Embertová, K. Kocmanová, 
P. Vejsada 
Nepřítomna:  I Brabcová- omluvena - nemoc 
Hosté (bez titulů): V. Tóthová (děkanka), I. Chloubová (proděkanka), J. Šemberová 
(proděkanka), D. Prouza (proděkan – přišel později), J. Bednář (tajemník), F. Zölzer, M. Tržil 
 
Předseda senátu V. Šnorek přivítal přítomné a konstatoval, že senát je usnášeníschopný 
(přítomno 12 senátorek a senátorů). Nepřítomna I. Brabcová – omluvena. Zápisem pověřena 
A. Hudáčková 
 
 
Program: 

1. Doplnění disciplinární komise 
2. Doplnění členů Vědecké rady ZSF JU 
3. Rozšíření akreditace studijního programu – obor Ošetřovatelská péče v geriatrii 
4. Reakreditace navazujícího magisterského studijního oboru Ochrana obyvatelstva 
5. Aktuální stav vývoje hospodaření ZSF JU v roce 2011 
6. Zahraniční vztahy ZSF JU 
7. Různé (problematika IT na ZSF JU, podmínky účasti zaměstnanců ZSF na 

vzdělávacích akcí, problematika výuky jazyků na ZSF JU) 
 

Předseda V. Šnorek dal hlasovat o předloženém programu: PRO 12, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 
Program byl schválen 

 

Předseda V. Šnorek navrhl změnu v pořadí probírané problematiky v programu z důvodu přítomnosti 
proděkanky I. Chloubové a jejího následného časového zatížení. Nejprve bude projednána 
problematika výuky jazyků na ZSF JU z bodů č. 7. Různé určená proděkance pro studijní a sociální 
záležitosti. Nikdo z členů senátu neměl námitek. 
 
1.  Problematika výuky jazyků na ZSF JU 

Senátorka K. Kocmanová přednesla senátu problém s výukou volitelného předmětu 
cizí jazyky. Přednesla připomínku k fungování Jazykového centra. V oboru RPN, kde má být 
vyučován jazyk systémem určeným pro začátečníky, byla u angličtiny po 3 týdnech zrušena 
výuka pro začátečníky, u německého jazyka došlo ke sloučení studentů začátečníků a 
pokročilých, u francouzského jazyka nebyly vysvětleny základy. Pouze u ruského jazyka 
probíhá výuka bez problémů.  

Proděkanka Chloubová sdělila, že u bakalářských programů je jazyk zařazen do 
povinně volitelných předmětů a u magisterských pak do volitelných. V magisterském studiu 
je jazyk odakreditován tak, aby výuka proběhla od začátku, tzn., aby byla určena 
začátečníkům. Vzhledem k předneseným problémům bude proděkanka kontaktovat ředitelku 
Jazykového centra a bude s ní tato problematika řešena.  

Doskočil: Nabízí předměty Jazykové centrum nebo fakulta? U magisterských oborů je 
výuka jazyků pro začátečníky luxus. 



Chloubová: Podle stávajících akreditačních materiálů musí výuka probíhat od začátku, 
v rámci reakreditací pak bude toto změněno.  

Tóthová: Bude dán apel na Jazykové centrum, aby v případě nedostatečného počtu 
studentů začátečníků výuku vůbec neotvírali.  

Šemberová: V celé ČR není zvykem, aby výuka cizích jazyků na VŠ byla 4 
semestrová, jako je na ZSF. Dle nových akreditačních materiálů nebude probíhat výuka 
v tomto rozsahu a nebude určena začátečníkům.  

Doskočil: Bude v magisterském studiu probíhat příprava k mezinárodní zkoušce? 
Šemberová – ano 

Tóthová: ZSF je opravdu jediná fakulta s výukou jazyků 4 semestry. Transformace je 
plánována, na univerzitní půdě probíhá diskuse. 

Martínek: Pokud je v sylabech uvedeno, že výuka probíhá od začátku, má tak probíhat. 
Bártlová: Na některých vysokých školách výuka jazyků neprobíhá vůbec, u studentů 

VŠ se určitá znalost předpokládá. 
 
Závěr: Současná situace nastíněná senátorkou Kocmanovou bude řešena promptně 
proděkankou Chloubovou. Dále bude probíhat diskuse o výuce jazyků na VŠ obecně a to na 
univerzitní půdě. 
 
2. Podmínky účasti zaměstnanců ZSF na vzdělávacích akcích 

pořádaných ZSF 
Doskočil: Proč vyžaduje ZSF, aby její zaměstnaci platili konferenční poplatek na 

akcích, jež sama fakulta pořádá? 
Tajemník: Konference avizované dopředu, jsou fakultou podporovány. Organizace 

konference a vybírání poplatků je pak na konkrétních organizátorech. Dle jeho názoru by 
neměly být vybírány konferenční poplatky od zaměstnanců ani studentů. 

Tóthová: Ekonomické oddělení vykalkuluje organizátorům konferenční poplatek, ale 
nikdy zaměstnanci neplatili. JUDr. Šimák, jež zmíněnou konferenci, na které byly poplatky 
vybírány, pořádal, organizoval takovou konferenci poprvé. Bylo to rozhodnutí organizačního 
výboru této akce, ne vedení fakulty. Vybírat poplatky od zaměstnanců rozhodně nebude do 
budoucna standardem. 

 
Postoj vedení fakulty:  Na akci, jež pořádá sama fakulta by neměly být vybírány poplatky od 
studentů, ani zaměstnanců. 
 
 
3. Doplnění disciplinární komise 

Vzhledem k tomu, že Bc. Jakub Matoušek – člen disciplinární komise za studenty již 
ZSF JU absolvoval, nesplňuje kritérium pro členství. Na základě návrhu místopředsedy AS 
ZSF za studentskou část Bc. Lukáše Martínka děkanka Tóthová navrhuje studentku 
Magdalénu Faltusovou z 2. ročníku Zdravotnického záchranáře na uvolněné místo. 

Martínek: Studentka je velmi vhodným kandidátem, je svědomitá, spolupracovala při 
volbách, není nikde politicky angažovaná. 

Kozlová: Nerozumím pojmu politická angažovanost v souvislosti s návrhem 
kandidátky. 

Martínek: Není ničím a nikým ovlivněná. 
 
Předseda senátu V. Šnorek navrhl v tomto případě veřejné hlasování s dodatkem, že o 
personálních věcech je možné hlasovat veřejně jen ve výjimečných případech. Nikdo ze členů 
senátu není proti veřejnému hlasování. 



Veřejné hlasování o doplnění člena disciplinární komise: PRO 12, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 
 
Studentka Magdaléna Faltusová byla zvolena členkou disciplinární komise ZSF JU. 
 
4.  Doplnění členů Vědecké rady ZSF JU 

Děkanka Tóthová sdělila, že členka Vědecké rady ZSF JU prof. PhDr. Alžbeta 
Mrázová, Ph.D. požádala z důvodu dlouhodobé nemoci v říjnu 2011 o uvolnění z tohoto 
orgánu fakulty. Na uvolněné místo navrhuje doc. PhDr. Pavla Navrátila, Ph.D. Dále navrhuje 
do Vědecké rady jako externího odborníka doc. MUDr. Olgu Švestkovou, Ph.D. Tento návrh 
děkanka předložila až nyní z toho důvodu, že paní docentka byla v době schválení návrhu 
složení VR (únor 2011) na dlouhodobé pracovní neschopnosti. Děkanka tímto požádala 
akademický senát o schválení doplnění a rozšíření vědecké rady o navržené členy. 
 
Skrutátoři: O. Doskočil, P. Vejsada. 
 
 
Hlasování o doplnění a rozšíření vědecké rady:  
doc. PhDr. Pavel Navrátil, Ph.D.:   PRO 11, PROTI 0, ZDRŽEL SE 1 
doc. MUDr. Olga Švestková, Ph.D.:  PRO 10, PROTI 0, ZDRŽEL SE 2 
 
AS ZSF JU schválil doplnění a rozšíření vědecké rady o navržené členy. 
 
5.  Rozšíření akreditace studijního programu – obor Ošetřovatelská péče 

v geriatrii 
Děkanka Tóthová představila joint degree magisterský studijní program 

Ošetřovatelská péče v geriatrii. Jedná se o mezinárodní studijní program o společném obsahu 
v rámci vzájemné spolupráce různých univerzit v různých zemích, které vedou ke společnému 
diplomu a titulu svých absolventů, s platností v mezinárodním prostředí. Část studijního 
programu se uskutečňuje v zahraničí, na školách s podobným zaměřením. Mezinárodní 
program Nursing, obor Nursing care in geriatrics, realizovaný ve spolupráci tří univerzit – 
Maďarsko, Turecko a Česká republika má za cíl umožnit absolventům bakalářského studia 
rozšířit vědomosti a dovednosti pro poskytování ošetřovatelské péče u stárnoucího 
obyvatelstva. Spolupráce tří univerzit zajišťuje vysokou kvalitu výuky. Studijní programy 
jsou společně tvořené a jsou uznávané ve všech zúčastněných státech.  

Děkanka zároveň zmínila, že ve Finsku dochází k transformaci vyššího vzdělání a 
v současné době jsou zde pozastaveny akreditace magisterských programů. Finsko tedy 
nemůže být plnohodnotným partnerem. Univerzita ale bude nadále spolupracovat.  

Studenti zúčastněných univerzit musí strávit část svého studia na jiné instituci. Bude 
žádána akreditace v národním i anglickém jazyce. Pokud bude na dané univerzitě přítomen 
zahraniční student, bude výuka probíhat v angličtině, pokud ne, bude probíhat v národním 
jazyce. 
 Doskočil: Je tento program odnož stávajícího magisterského programu Ošetřovatelství 
ve vybraných klinických oborech?  
 Tóthová: Není to odnož. Je to rozšíření pro obor. 
 

Hlasování senátu: PRO 12, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 
 
Akademický senát ZSF nemá připomínek k návrhu na rozšíření akreditace studijního 
programu – obor Ošetřovatelská péče v geriatrii 



6.  Reakreditace navazujícího studijního programu Ochrana 
obyvatelstva – Civilní nouzová připravenost. 
Vedoucí katedry radiologie a toxikologie F. Zölzer představil reakreditaci studijního 

programu Ochrana obyvatelstva – Civilní nouzová připravenost. O tento program je z řad 
potenciálních studentů zájem, bude otevřen v prezenční i kombinované formě. V rámci 
reakreditace proběhlo několik změn, z 50 předmětů dochází u 12 k pozměnění názvu, bude 
rozšířen radio-toxikologický modul o 2 nové předměty, nastávají změny v personálním 
obsazení a v předmětech u SZZ.  

Proděkanka Šemberová doplnila, že veškeré inovace jsou realizovány v rámci 
možností a jsou pro nové uchazeče v mnohém čitelnější.  

Senátor Doskočil: Z jakých studijních oborů pocházejí uchazeči o toto studium? 
F. Zölzer: Z CBRNE, Zdravotnický záchranář, Krizový management. 
 

Hlasování senátu: PRO 12, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 
 
Akademický senát ZSF nemá připomínek k návrhu na reakreditace studijního programu – 
Ochrana obyvatelstva – Civilní nouzová připravenost 
 
7.  Aktuální stav vývoje hospodaření ZSF JU v roce 2011 

Tajemník fakulty J. Bednář představil senátorům průběžnou zprávu z hospodaření ZSF 
JU od ledna do října roku 2011. Navazuje se tím na diskusi z květnového zasedání AS ZSF 
JU, kde byl představen rozpočet fakulty a senát vyjádřil přání být informován o průběžném 
stavu hospodaření. 

Senátorka Kozlová se dotazovala na pohledávku Zemědělské fakulty za nezaplacenou 
výuku v roce 2009/2010. Jak je možné, že se Zemědělské fakulty (ZF) o toto nepřihlásila? 

Bednář: Výuka byla ze strany ZF řádně odučena, ale ekonomické vyúčtování takto 
centralizované výuky je v současné době neprůhledné. Problém je nyní řešen na úrovni 
kvestory JU.  

Doskočil: Je centralizovaná výuka pro fakultu nevýhodná? 
Bednář: Je zde problém s vyúčtováváním. Problém se řeší. 
Kozlová: Je zmíněná úspora za energie v tomto roce pouze za objekt Staroměstská a 

Medipont? Pokud ano, tak není možná úspora jen za energie ve výši 422 tis. Kč. 
Bednář: Podrobnější a přesnější vyúčtování energie bude až na konci roku. 
Zimmelová: V budově H je teplota vzduch asi 25°C, je tam hrozně suchý vzduch, 

nelze řešit regulaci topení? 
Bednář: Budova H není naše, byla zde provedena revize, je to provozně nejdražší 

budova ZSF 
Martínek: V budově Uran je také nutná regulace topení.  
Scholz: Existují ještě další pohledávky, podobné jako je to u výuky ZF? 
Bednář: Pravděpodobně ne, ale na 100% se to bude vědět na konci roku. 
Doskočil: Vyjádřil obavu z toho, aby si fakulty neřešily výuku raději samy na úkor 

kvality. 
Bednář: Vedení univerzity na problému pracuje. 

 
AS ZSF vyslechl průběžnou zprávu o hospodaření fakulty se znepokojením nad problémem 
vyúčtováním centralizované výuky. Tajemník ZSF JU senát seznámí s výsledkem řešení 
problému, až bude ze strany vedení JU vše objasněno a vyřešeno.  

 
Hlasování senátu: PRO 12, PROTI 0, ZDRŽEL SE 0 
 



8.  Zahraniční vztahy ZSF JU 
Proděkan Prouza seznámil senát s aktuálním fungováním kanceláře pro zahraniční 

vztahy a s vizemi do budoucnosti. Kancelář pro zahraniční vztahy realizuje v současné době 2 
projekty: 

1.  Podpora a rozvoj zahraniční spolupráce 
2.  Propagační projekt ZSF. 
 
Kozlová: Jak je odbornými garanty projednáváno uznávání praxí? Garant oboru 

sociální práce odmítl v současné době uznávat zahraniční praxe, jež byly doposud uznávány. 
Prouza: Problém byl řešen s doc. Mojžíšovou – bude prostudován materiál a pokud 

bude zjištěna nesrovnalost, bude garant oboru kontaktován. Nemůže nastat situace, že student 
vyjede na zahraniční stáž a po návratu mu bude toto neuznáno. Student, který na stáž vyjede, 
bude předem informován, kde bude praxi absolvovat a to mu také bude uznáno. 

Tóthová: Zdravotně sociální fakulta jednoznačně podporuje zahraniční praxe a stáže 
studentů. Pokud garant odmítá uznat praxi, která byla roky předtím uznávána, bude žádat od 
garanta vysvětlení. 

Šemberová: Je nepřípustné, aby nebyla praxe v rámci zahraniční stáže studentovi 
uznána. 

Doskočil: Absolvují studenti v zahraničí pouze praxi nebo i teoretickou výuku? 
Tóthová: Spíše ne, z důvodu nedostatečné jazykové vybavenosti. 
Zimmelová: Jezdí studenti do Zambie? V současné době v této zemi není bezpečno. 
Prouza: Výjezd plánován je, ale studenti jsou o situaci informováni a je na jejich 

svobodném rozhodnutí, zda-li na stáž vyjedou či ne. Pokud nakonec nevycestují, nebude to 
pro ně znamenat žádný finanční postih. 

Doskočil: Kdo je donátorem zmíněných projektů? 
Prouza: MŠMT 
Doskočil: Jak byla nakonec vyřešena problematika Thajské stáže? 
Prouza: S Thajskou stranou vypršela smlouva. V posledním běhu nastaly určité 

problémy. V návaznosti na charakter problému bylo po důkladném zhodnocení situace 
rozhodnuto o předčasném ukončení stáže studentek. Spolupráce s dosavadním koordinátorem 
byla ukončena, spolupráce s právnickou fakultou také. Po studentkách nebudou požadovány 
žádné finanční náhrady z důvodu zkrácení stáže. Pro fakultu bylo prioritní zajistit jejich 
bezpečnost.  

Tóthová: Do budoucna je plánováno uzavření smlouvy s fakultami ošetřovatelství a 
sociální. Byla plánována i služební cesta vedení fakulty v rámci řešení této problematiky. Pro 
rozsáhlé záplavy v Thajsku byla ale tato cesta prozatím zrušena. 

Prouza: Kontakt je v současné době realizován přes honorárního konzula. 
 
9.  Různé 
 
7.12.2011 se koná benefiční koncert ZSF na Piaristrickém náměstí – všichni jsou srdečně 
zváni. 
 
Problematika IT na ZSF 

Vedoucí IT oddělení Tržil přednesl senátorům stav IT na ZSF, personální obsazení 
oddělení a provoz IT techniky ve vlastnictví ZSF. Problém s IT technikou v budově URAN je 
v současné době prozatímně vyřešen. Počítače byly odpojeny od sítě, jež systém výrazně 
zpomalovala. Po zlepšení technických podmínek budou počítače opětovně napojeny na síť a 
v plánu je propojit i počítače v budově U Výstaviště. 
 



Témata závěrečných prací 
Děkanka ZSF sdělila, že pravidla výběru témat závěrečných prací bude podrobně 

obsažen v připravovaném Opatření děkanky. 
 
 

Zapsala: Andrea Hudáčková 

 

V Českých Budějovicích dne 28. 11. 2011 


